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PROCES-VERBAL 
Încheiat astăzi, 28 septembrie 2023 

În ședința ordinară a Consiliului Local Mediaş 
Şedinţa începe la ora 16:00 

 
Domnul Consilier local Boca Teofil 

Bună ziua! 
Bine ați venit la ședința ordinară a Consiliului Local Mediaș, de astăzi, 28 septembrie 2023. 
Se va intona Imnul Național al României. 
O rog pe doamna Secretar General să facă precizările organizatorice. 

Doamna Secretar General Muntean Sanda Ligia 
Bună ziua și bine ați venit la ședința ordinară a Consiliului Local, de astăzi, 28 septembrie 2023.  
Fac precizarea că în conformitate cu prevederile art. 137 alin. (1) din OUG nr. 57/2019, domnul consilier 

Brăteanu Iulian Cosmin, participă la ședință prin utilizarea mijloacelor electronice, fiind considerat prezent. 
Ședinţa de astăzi este statutară, fiind prezenţi un număr de 20 consilieri locali, din totalul de 21 în funcție.   
Lipsește: domnul Crișan Sergiu Călin. 
Convocarea ședinței s-a facut prin Dispoziția Primarul Municipiului Mediaş nr. 835/22.09.2023 şi prin 

afişare pe site-ul primăriei.  
Şedinţele comisiilor de specialitate au avut loc astăzi, fiind avizate proiectele de hotărâre supuse spre 

analiză şi aprobare, aflate pe proiectul ordinii de zi. Ordinea de zi cuprinde nouă proiecte de hotărâre. 
Potrivit art. 138 alin. (15) din OUG nr. 57/2019 supun la vot Procesul-verbal al şedinţei extraordinare din 

data de 18 septembrie 2023. 
Dacă aveți observaţii cu privire la modul întocmire al procesului verbal? 
Constat că nu. Supun la vot procesul-verbal. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Procesul-verbal al ședinței extraordinare din data de 18.09.2023 a fost aprobat cu 19 voturi „pentru” și 1 

consilier local nu participă la vot din motive tehnice (dl Brăteanu Iulian Cosmin). 
Şedinţa de astăzi este condusă de către domnul consilier Boca Teofil, căruia îi dau cuvântul.  
Mulțumesc! 

Domnul Consilier local Boca Teofil 
Mulțumesc, doamna secretar general! 
Pe ordinea de zi sunt nouă proiecte de hotărâre. 
Supun la vot ordinea de zi. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Ordinea de zi a fost aprobată în unanimitate. 
Înainte de a intra în dezbateri, dacă sunt colegi care doresc să se înscrie pentru a lua cuvântul la punctul 

„Diverse”? Vă amintesc că, în conformitate cu prevederile Regulamentului de organizare și funcționare al 
Consiliului Local Mediaș, timpul alocat fiecărui vorbitor privind dezbaterile asupra unui proiect de hotărâre sau a 
unei probleme înscrise pe ordinea de zi este de 3 minute. De asemenea la dezbaterile unui proiect de hotărâre sau a 
unei probleme înscrise, un consilier poate lua cuvântul doar o dată și se va referi strict la problema care formează 
obiectul dezbaterii. Se înscrie cineva? Nu. Dacă dintre cei prezenți în sală, doresc să ia cuvântul la punctul 
„Diverse”, și în acest caz timpul alocat fiecărui vorbitor este de 3 minute, cu dreptul la o singură intervenție. Îmi 
spuneți numele vă rog, domnul Novak. Altcineva? Doamna Stoia Florina, doamna Boca Maria, doamna Dărăban 
Victoria, doamna Maier Adriana, domnul Dordea Dorin. Altcineva?  

Până la data ședinței nu s-au înregistrat întrebări sau interpelări de la cetățeni.  
Vom trece la dezbaterea proiectelor de hotărâre de pe ordinea de zi.  
 
1. Proiect de hotărâre privind modificarea Statului de funcţii al Aparatului de Specialitate al 

Primarului Municipiului Mediaş. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
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Raport comisia nr. 2-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Preda Ionuț Cătălin) 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Preda Ionuț Cătălin). 
 
2. Proiect de hotărâre privind prelungirea duratei unor contracte de închiriere pentru locuințele 

pentru tineri construite prin Agenția Națională pentru Locuințe, situate în Municipiul Mediaş. 
Cere avizul comisiei de specialitate 

Raport comisia nr. 2-aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
 
3. Proiect de hotărâre privind soluţionarea unor cereri de schimbare a locuinței pentru tineri 

construite prin Agenția Națională pentru Locuințe. 
Cere avizul comisiei de specialitate 

Raport comisia nr. 2-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Preda Ionuț Cătălin) 
Dacă aveți observaţii?  
Dacă nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru”, 1 vot „abținere” (dl Preda Ionuț Cătălin) și 1 consilier 

local nu participă la vot din motive tehnice (dl Brăteanu Iulian Cosmin). 
 
4. Proiect de hotărâre privind includerea în domeniul public al Municipiului Mediaş a unui obiectiv 

de investiție finalizat, modificarea și completarea Listei Bunurilor de retur anexă la „Contractul de Delegare 
a Gestiunii prin concesiune a Serviciului de utilitate publică de întreținere, administrare și exploatare a 
piețelor agroalimentare din Municipiul Mediaș, încheiat la data de 01.03.2011”. 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă la acest punct aveți observaţii?  
Dacă nu, supun spre aprobare proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru”, 1 vot „abținere” (dl Preda Ionuț Cătălin) și 1 consilier 

local nu participă la vot din motive tehnice (dl Brăteanu Iulian Cosmin). 
 
5. Proiect de hotărâre privind soluționarea plângerii prealabile formulată de Domnul Crîșmaru 

Eugen. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dna Suciu Anca Maria)  
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Preda Ionuț Cătălin) 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Costea Teodor Lucian) 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi „pentru”, 4 voturi „abținere” (dl Costea Teodor Lucian, dl Preda 

Ionuț Cătălin, dna Suciu Anca Maria și dl Veza Liviu) și 1 consilier local nu participă la vot din motive tehnice (dl 
Brăteanu Iulian Cosmin). 

 
6. Proiect de hotărâre privind modificarea Anexei nr. 1 la HCL nr. 254/2023 privind desemnarea și 

confirmarea pentru anul școlar 2023/2024 a reprezentanților Consiliului Local al Municipiului Mediaș ca 
membri ai Consiliilor de administrație, ai Comisiei pentru prevenirea şi combaterea violenței în mediul 
școlar şi a Comisiilor pentru evaluarea și asigurarea calității din unitățile de învățământ preuniversitar de 
stat şi particulare acreditate/autorizate din Municipiul Mediaș. 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil 
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Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii?  
Dacă nu sunt, supun spre aprobare proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru” și 1 consilier local nu participă la vot din motive tehnice (dl 

Brăteanu Iulian Cosmin). 
 
7. Proiect de hotărâre privind cofinanţarea serviciului social Centru de zi pentru copii cu tulburări de 

spectru autist al Asociaţiei Sfântul Casian pe anul 2023. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii, vă rog? 
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre.  
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru” și 1 consilier local nu participă la vot din motive tehnice (dl 

Brăteanu Iulian Cosmin). 
 
8. Proiect de hotărâre privind completarea HCL Mediaş nr. 247/2023 privind aprobarea „Listei cu 

persoanele căsătorite care formează familii cu domiciliul în Mediaş şi satul aparţinător Ighişu Nou care au 
împlinit sau vor împlini 50 de ani de căsătorie în cursul anului 2023” şi a HCL Mediaş nr. 112/2022 privind 
aprobarea „Listei cu persoanele căsătorite care formează familii cu domiciliul în Mediaş şi satul aparținător 
Ighișu Nou care au împlinit sau vor împlini 50 de ani de căsătorie în cursul anului 2022” (completată prin 
HCL nr. 181/2022 și HCL nr. 354/2022). 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii?  
Dacă nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru” și 1 consilier local nu participă la vot din motive tehnice (dl 

Brăteanu Iulian Cosmin). 
 
9. Proiect de hotărâre privind aprobarea „Metodologiei şi a criteriilor de repartizare a locuinţelor 

sociale din fondul locativ al Municipiului Mediaș, pentru anul 2024”. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă la acest punct aveți observaţii?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru” și 1 consilier local nu participă la vot din motive tehnice (dl 

Brăteanu Iulian Cosmin). 
Trecem la punctul „Diverse”. Domnul Novak. Vă reamintesc că aveți trei minute, conform regulamentului. 

Mulțumesc pentru înțelegere! 
Domnul Novak 

Stimate domnule primar, doamnelor și domnilor. Aș dori să-mi exprim deschis opinia despre ceea ce se 
întâmplă în orașul nostru. Prefer să fac acest lucru față în față decât prin intermediul internetului și al rețelelor de 
socializare. Să fie clar, de la bun început, dacă iau atitudine pentru ceva de care sunt convins, atunci o fac pentru 
locuitorii din Mediaș, orașul în care locuiesc de 20 de ani și în care mă simt bine, unde vreau să fiu îngropat într-o 
zi. Nu am nicio obligație față de nimeni, față de niciun primar, față de niciun consiliu municipal, față de niciun 
partid, doar față de locuitorii din Mediaș. Invoc dreptul la libertatea de exprimare, conform articolului 31 din 
Constituție. Cu privire la întâmplările din oraș se poate constata, mai ales în cel de-al doilea mandat al Primarului 
Roman, că în sectorul public au fost demarate lucrări intense. Este un lucru pe care îl recunosc, pentru că acest lucru 
nu s-a întâmplat la predecesorii săi. Multe lucrări sunt în stare proastă, mai ales în ceea ce privește infrastructura și 
drumurile. Și ar fi timpul ca aceste reparații să fie făcute. Îi recunosc primarului meritul de a fi reușit să organizeze 
resursele financiare necesare pentru acest lucru și de asemenea, a fost întotdeauna în favoarea unui mandat reînnoit, 
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astfel încât aceste resurse financiare să curgă și tot ceea ce este necesar în oraș să fie reparat. Faptul că execuția 
multor lucrări lasă de dorit este o altă problemă, dar motivele sunt complexe și de asemenea, nu atât de ușor de 
remediat. Mă bucur foarte mult că acum se renovează canalizarea din centru, începând cu str. Petru Rareș, deși știu 
că canalizarea menajeră și cea pluvială sunt finanțate diferit. Cred că este absolut greșit să se reînnoiască doar 
canalizarea menajeră și cea de apă, dar nu și cea pluvială. După finalizarea lucrărilor, dacă informațiile mele sunt 
corecte se va reînnoi asfaltul și trotuarele, totul va fi refăcut, dar va rămâne vechea canalizare pluvială, care poate va 
fi reînnoită peste câțiva ani, iar apoi strada refăcută va fi din nou ruptă. Reînnoirea canalizării de apă murdară a fost 
necesară pentru că mereu existau înfundări, iar Apa Târnavei Mari era chemată în fiecare lună pe stradă. Dar 
umezeala din pivnițe, din pereții de fundație și deci, de la soclul fațadelor se datorează scurgerile din canalizare 
pluvială, care este mult mai înaltă decât cea de apă menajeră și care evacuează maxim 40%, restul se infiltrează în 
pământ. Un aspect grav în ochii mei este decizia greșită de reamenajare a Parcului Regele Ferdinand. Cu toate 
lucrările pozitive pe care primarul le-a realizat pentru oraș, acest punct va rămâne ca un spin simțitor în carne la 
următoarele alegeri. Primarul va rămâne în analele orașului ca fiind cel care a distrus plămânul verde din orașul 
nostru. Numele consilierilor care au votat pentru acest proiect vor fi publicate cu regularitate și repetate cu mult 
înainte de alegerile de anul viitor. Mă îndoiesc că acest scandal va ajuta la importanța turistică din Mediaș, pentru că 
acest proces este cunoscut nu doar în județul Sibiu, ci și la București, Zurich, Viena, Berlin, Bruxelles, Strasbourg și 
chiar în California. În prezent toate detaliile pentru cerere, precum și aprobarea finanțării de la Bruxelles sunt în 
curs de control. În plus, compania care execută proiectul, Strabag, se confruntă cu critici atât în România, cât și în 
Austria. Nu numai că un austriac pe nume Schweighofer, pentru care îmi simt rușine este responsabil de ani de zile 
de supraexploatarea pădurilor din zonele protejate din România, dar acum firul roșu continuă cu o companie 
austriacă care taie plămânii verzi din orașul nostru. Protestul împotriva acestui proiect va continua, iar în final acest 
proiect va deveni un mormânt politic pentru primar, lucru pe care îl regret foarte mult. Am făcut ce am putut, am 
prezentat un plan alternativ, am găsit soluții și pentru parcarea autobuzelor turistice în spatele monumentului 
domnului Bucur, Eminescu mă scuzați. Nicio o reacție la propunerile mele, dar ignorarea lor nu este cu siguranță o 
soluție. Ceea ce mă preocupă pe mine personal este inițiativa pe care am început-o la începutul anului trecut, de a 
construi un lift pentru policlinică. În primăvara anului 2022, primarul nostru mi-a promis, în cadrul unei discuții 
personale, că acest lift va fi construit până la sfârșitul anului 2022. Îmi cer scuze am fost crescut altfel. Atunci când 
doi oameni se înțeleg print-o strângere de mână, pentru mine asta este o valoare mult mai mare decât orice contract 
scris. Dar poate că primarul a citit despre analele primului cancelar după război al Germaniei, Konrad Adenauer, 
care a inventat acest citat celebru: „Ce-mi pasă mie de palavrele mele de ieri”. Vă mulțumesc pentru atenție! 
Domnul Consilier local Boca Teofil 

Are cuvântul doamna Stoia. 
Doamna Stoia Florentina 

Bună ziua! Exact ca și domnul Novak, și eu v-am rugat de nenumărate ori, într-adevăr că pe Facebook și la 
ședințele anterioare. Acum încep cu atâta vreau respect pentru a fi respectat, vrem normalitate. Astăzi nu vorbim 
despre niște copaci amărâți, vorbim despre ăia 40 de mii de amărâți din Mediaș care sunt batjocoriți zilnic de 
administrație și sunt sfidați când au opinii și așteptări. Este despre toți copacii din oraș, despre toate străzile sparte și 
prost asfaltate, despre toate investițiile din care s-au șifonat banii noștri și nu funcționează. Calitatea lucrărilor din 
Mediaș lasă de dorit și nu există nicio asigurare că va ieși ca pe planuri. Dacă de subcontractează mai departe 
fiecare firmă de casă tot așa, vor ieși lucrările așa cum știți. Sunt 68% din banii orășenilor în aceste proiecte, bani ce 
puteau fi investiții în altele. Sunt o mie de șantiere care sunt terminate prost, făcându-se recepții de mântuială. Nu 
suntem de acord cu realocarea și tăierea teilor în ghilimele celor 12 tei bolnavi la care nu avem...Domnule primar 
mă ascultați? 
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Îmi notam numele ca să vă și răspund.  
Doamna Stoia Florina 

Stoia Florina, mă știți.  
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Asta întrebam. Cum vă numiți ca să pot să vă răspund. 
Doamna Stoia Florina 

...mai ales, în ghilimele celor 12 tei pe care dumneavoastră, spuneți că sunt bolnavi. Vrem să ne arătați 
rezultatele testelor. Nu suntem de acord cu plantarea altor copaci tineri. Sunt bani risipiți și ani în care vom fi 
nevoiți să așteptăm și noi nu mai putem să așteptăm. Nu suntem de acord ca în loc de tei să fie plin de tufișuri, 
culmea mai comuniste decât toți teii și mai prăfuite, nu suntem de acord să nu mai fie parcul și spațiile verzi care să 
absoarbă apa din precipitații. La fiecare ședință se spune că este o acțiune făcută de partidele politice. Doamna 
Muică a inițiat de un an această acțiune civică, un profesor respectat de toți elevii și de toți colegii și de noi, care nu 
suntem în politică. Noi oamenii vrem parcul acolo, nu USR-ul sau AUR și dacă AUR și USR vor să fie orașul 
normal din nou, este problema oamenilor din partid. PNL-ul demonstrează încă o dată, că îl distruge și...(neclar) 
pentru că propriile lor statistici și strategiile lor asta arată, domnule primar. Vrem normalitate și vrem respect pentru 
respect. Atât. Vă mulțumesc, domnilor că m-ați ascultat! 
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Domnul Consilier local Boca Teofil 
Mulțumim și noi! Doamna Boca. 

Doamna Boca Maria 
Tot așa, în legătura cu parcul, vreau să întreb un pic, ce anume v-i se pare vouă că omoară zona aia din 

parc? Nu vă înțeleg! Teii și băncile și… Ați văzut foarte bine că sunt o grămadă de tineri și bătrâni cu copii, cu 
cărucioare, cu nepoți în parcul ăla. Cu ce vă încurcă parcul ăla, eu nu înțeleg? Și teii ăia de acolo? Domn primar, 
dumneata ai copil, ai fetiță, nu-ți place de câte ori te duci prin parc să vezi cum stau pe lângă pomi, pe acolo pe 
bănci, oamenii și tineret? Mai ales în cursul săptămânii când iasă de la școală, de la liceu, îi plin de copii. Puteți 
dormi dumneavoastră așa liniștit noaptea pe pernă, când știți că vreți să distrugeți teii ăia? Eu în locul 
dumneavoastră n-aș dormi liniștit. Teii ăia sunt acolo dinainte de nașterea mea, sunt înainte de nașterea mea teii ăia 
făcuți acolo în parc și zona aia acolo. Nu înțeleg cu ce deranjează, că-s făcuți acolo? Sunt de acord, modernizare. 
Vreți modernizare, sunt de acord. Acum, nu de multă vreme am fost la fiică-mea în Dumbrăveni la cununie, îi exact 
același lucru și acolo, în parcul ăla din centru pomi, bănci, zonă verde, îi exact același lucru. Au modernizat și ei 
acolo. În schimb toate au rămas la locul lor. Pomi îs la locul lor, băncile îs la locul lor, cum au fost așa au rămas. Ce 
au schimbat și ce au modernizat? Numai pe jos, au pavat foarte frumos pe jos în toată zona aia de acolo. Și încă 
ceva. De sus de pe Nucului, de unde cobor eu din troleu, îi dezastru drumul acela. Cobori în jos pe străduță, de 
ajungi către 1 Decembrie, pe principală, nu știu ce proiect, proiectant aveți că canalele alea, canalizările, în mijlocul 
trotuarului se fac? Eu de așa ceva n-am auzit. Ca canalizările să se facă pe trotuar. E mai ceva ca în război acolo. Eu 
știu că canalizările se fac ori în mijlocul drumului, ori pe lângă.  
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Se fac și pe mijlocul drumului, doamnă… 
Doamna Boca Maria 

Nu râdeți, asta nu-i de râs, că nu-i proiectul meu, nu eu am făcut proiectul ăla să facă canalizările pe 
mijlocul trotuarului.  
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Sunt de acord, dar cum vă spuneam toate canalele ar trebuie să le scoatem din mijlocul drumului, mă refer 
în principal la cele de pe DN 14, pentru că de acolo se distruge… 
Doamna Boca Maria 

Pe margine atunci, pe margine la trotuar, dar nu pe trotuar în mijloc. Doamne ferește de ceva, numai îngheț 
cine ia capacele de la trotuare de acolo, vine iarna, îngheață, cum au obiceiul pentru gheață, îs de acord să puie nisip 
și sare pe trotuar să nu cadă oameni să-și rupă capetele, se dezgheță acolo deasupra la ală, cad oamenii în canale. Ce 
faceți? Cu ce garantați? 
Domnul Consilier local Boca Teofil 

Doamna Boca vă mulțumesc. 
Doamna Dărăban Victoria 

Bună ziua! Mă numesc Dărăban Victoria. Este regretabil faptul că atâta lume este împotriva acestui proiect, 
a masacrării parcului, încât de vreo trei luni așa, suntem în fiecare sâmbătă prezenți în parc. Nu pricep. De ce sunteți 
dumneavoastră aleși de noi, să nu ne băgați în seamă? Ieri am fost la Garda de Mediu, la Sibiu unde era prezent și 
domnul viceprimar și doamna Paul. Pe cod de procedură ne-au separat de domnul viceprimar și de doamna Paul și 
ne-au băgat în altă sală. Nu vi se pare cumva bătător la ochi, chestia aia? Deci totul s-a făcut îndosit după mine. Nu 
pot să accept așa ceva. Mai mult decât atât, doamna Paul mi-a zis: „că noi am adus bombardieri”. Unde sunt 
bombardierii ăia domnule primar? Unde sunt? Să știți că pe codul astă de procedură penală pot să o acuz de 
calomnie. Da.  
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Nu știu ce v-a spus doamna Paul. 
Doamna Dărăban Victoria 

Poftiți? Nu știți ce o zis? Știe domnul viceprimar. Deci noi ne luptăm categoric pentru acest parc. Vă rog să 
țineți cont de toți oameni care au venit aici și bănuiesc că toți sunt împotriva tăierii teilor și masacrării parcului. 
Punct. Mulțumesc! 
Doamna Maier Adriana 

Bună ziua! Maier Adriana, mă numesc. Eu mă adresez de data asta consilierilor și nu domnului primar, 
pentru că consilierii sunt singurii vinovați. Pentru că ei decid în Mediaș ce este de făcut, nu domnul primar. Dar 
dumneavoastră văd că sunteți toți de acord. Ce spune domnul primar, executați fără să gândiți. Am o întrebare 
domnule primar, cum se poate face o licitație dacă nu aveți avizul de mediu, încă? Îmi puteți răspunde? Că văd, că 
dumneavoastră ați făcut deja licitația cu Strabag-ul și numai ieri ați fost să o obțineți și încă nu aveți avizul de 
mediu.  
Domnul Primar Gheorghe Roman 

O să vă răspundă colegii mei de la juridic care sunt pașii pe care i-am urmat și pe care urmează să-i urmăm. 
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Doamna Maier Adriana 
Bun. Și să ne mai dați la dispoziție, vrem să avem registrul spatiilor verzi. Să vedem un pic, că eu, după 

Legea 25 din 2007, știu că dumneavoastră nu aveți voie să modificați spațiile verzi, decât pentru utilitate publică. 
Care e utilitatea publică pentru distrugerea parcului? Să vadă lumea turnul Margareta? Îl poate vedea și de tei. De ce 
țineți neapărat să tăiați acei tei, când peste tot acum, a fost odată o modă să se facă piețe betonate, pavate, cum vreți 
dumneavoastră. Acum se reîntoarce la realizarea de spații verzi. Dumneavoastră țineți morțiș să se facă, betonați, să 
se vadă turnul Margareta, Casa Schuller și mai știu eu ce. Cine vrea să vadă turnul, să dea roată la parc. Ne privați 
de spațiul verde, de oxigen, pentru că ăsta nici măcar nu-i parc, îi grădină publică. Noi nu avem nici un parc în 
Mediaș. Asta-i singura grădină publică mai mare și în rest aveți câteva părculețe acolo pe care nici pe alea nu le 
îngrijiți. Și alea, uitați-vă pe Brâncoveanu, uitați-vă pe Blajului, în față la Catedrală numai iarbă, niște bănci acolo 
scorojite, că nu stă nici dracu în ele, în bătaia soarelui, că nu au unde. Când stă cineva în parc, stă la umbră, de aia se 
așează pe bancă să se odihnească, să stea la umbră. După Zid îi la fel. Unde aveți? Conform legii dumneavoastră, 
trebuie să faceți încă spații verzi pentru utilitate publică nelimitată cum se zice. Lăsați parcul ăla în pace! Ce aveți 
cu el? Atentați la sănătatea noastră și susțineți că rămân…acum nu mai e cum era proiectul acela, rămân numai 
patruzeci de.., că vor rămâne pe loc patruzeci de tei. Păi unde e noul plan de situație, să-l vedem și noi? Pentru că în 
ce ați publicat, ați spus dumneavoastră să-l studiem nu mai este nici un tei. Veniți cu pomii ăia sfrijiți, cu tulpina aia 
înaltă, cu coroanele alea alungite și fără densitate și tot. Alea țin umbră, cum țin teii noștri? Nu! Și puneți acolo 
câțiva înalți după aia tot mai mici până ajungeți la tufe. Și acolo vreți să ne trimiteți pe noi. Turiști nu o să vină, 
turiști o să fugă de căldură la vară sau o să treacă într-o secundă prin parcul ăla. 
Domnul Consilier local Boca Teofil 

Vă mulțumesc! Doamna Maier vă mulțumesc, au trecut patru minute, ați avut în plus. 
Doamna Maier Adriana 

Nu vă convine ce vă tot spun. 
Domnul Consilier local Boca Teofil 

Domnul Dordea. 
Doamna Stoia Florina 

Acest trei minute care ni-l dați, ne dați pentru toți acești oameni. 
Domnul Consilier local Boca Teofil 

Cine s-a înscris la cuvânt, doamnă.  
Doamna Stoia Florina 

Și nu am vorbit decât trei oameni. De ce nu lăsați oamenii să vorbească? 
Domnul Consilier local Boca Teofil 

Pentru că așa este regulamentul, doamnă. 
Doamna Stoia Florina 

Nu știu ce regulament... 
Domnul Consilier local Boca Teofil 

Domnul Dordea are cuvântul. 
Domnul Dordea Dorin 

Bună ziua! Încerc să fiu cât mai scurt. Am trei subiecte cu care doresc să vă atrag atenția.  
Primul. Aș dori ca domnul Boca și dumneavoastră, domnule președinte să-mi răspundeți la următoarea 

întrebare: are dreptul cetățeanul să ia parte la dezbatere în cadrul ordinii de zi pe proiectele de hotărâre de consiliu? 
Cu alte cuvinte, să-mi răspundeți dacă punctul 26 alineatul 7, nu, articolul 26, punctul 7 care începe cu: „pot 
participa, pot lua și pot lua parte la dezbatere puncte, puncte cine...încheindu-se acest articol cu cetățeanul care 
locuiește în Mediaș”. Aș vrea un răspuns scris cu da sau ba, indiferent dacă veniți cu altă argumentație. Da, ați 
încălcat regulamentul, ați făcut un abuz sau nu, cetățeanul nu are nici un drept în orașul Mediaș, în afară de a 
participa la vot și a-și achita taxele și impozitele. Deci aștept un răspuns în scris. 

Al doilea subiect. Mie nu îmi plac dialogurile și nu aș fi intervenit aici, dar vreau să-i răspund doamnei 
secretar. În ședința din 30 august, la solicitarea mea de a înceta cu abuzul ședințelor extraordinare, mi-a răspuns că e 
prevăzută în lege. Da, asta știam. Toată lumea știa că e prevăzut, dar e un abuz, ca să nu mai vorbesc de câte 
subiecte care puteau fi dezbătute din luna ianuarie, februarie și se repet de la o zi la alta. Prin extraordinară se trece 
peste dezbaterea publică, se fușerește raportul și referatul, iar dovadă e că de atâtea ori reveniți asupra unei hotărâri 
cu corecturi, cu revizii, cu alte chestii. Deci nu vreau un răspuns la chestia asta, e retorică, încercați să... și vă mai 
dau o exemplificare, luna august, de obicei e o lună de concedii, în care uitați-vă în arhiva ședințelor consiliului, cu 
ani mulți în urmă, în care nu era nici o extraordinară. Anul ăsta trei, luna septembrie alte două. Asta mie îmi 
sugerează că se lucrează pompieristic. Doamna secretar să nu înțelegeți că aș avea față de dumneavoastră altceva 
decât considerație, cred că luptați cu morile de vânt. Încercați totuși să diminuați chestia asta. 

Al treilea subiect, care este chiar serios. Eu îmi amintesc o ședință din 2016, cam în sezonul ăsta. Primarul 
de atunci, același ca și astăzi, sărbătorea închiderea unui împrumut BERD. Era un împrumut modest, cu rate la fel 
de modeste și totuși domnul primar spunea că ar dori să insiste pe împrumuturi care să ajute la dezvoltarea orașului. 
Ei bine s-a împlinit chestia asta, numai că din hop în hop s-a ajuns la o sumă extraordinară împrumutată, care 
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depășește bugetul anual curent. Nici măcar România care se zbate în jurul a 50% din PIB bani împrumutați, nu a 
ajuns în starea asta și suntem îngrijorați. Acum aș vrea să întreb consilierii: știe cineva, cam care sunt ratele lunare, 
anuale și când sunt termenele de închidere ale acestor împrumuturi? Chestie pe care în mod normal dumnealor ar fi 
trebuit să le cunoască, atunci când au votat, mă refer la consilierii PNL, că doar dumnealor au votat. Cunoașteți care 
e ritmul de plată plus dobândă a împrumuturilor efectuate? Atunci vă rog, un răspuns, nu mie personal, un răspuns 
cetățeanului. Faceți, vă rog, un tabel excel în care să treceți pe prima coloană toate obiectivele, toate proiectele 
pentru care s-a împrumutat această căruță de bani, după asta pe următoarele coloane, cât se achită sub forma de rată, 
cât se achită sub forma de dobândă. E o operație simplă pe care un copil de clasa a VII-a, a VIII-a o face în 20 de 
minute. După aia se trage cu cursorul, se face suma pe perioadă și la fel suma finală care trebuie să cuprindă 
împrumutul, plus…De ce vă rog acest lucru? Fiindcă după părerea mea, viitorul buget al orașului, mai exact 
viitoarele bugete ale orașului vor fi sub o presiune extraordinară, iar dacă ne răspundeți și ne convingeți că e totul în 
ordine, va fi OK. Dacă nu ne răspundeți, înseamnă că ne dați prilejul să socotim că a fost o operație intempestivă și 
iresponsabilă. Cam asta a fost. 

Mulțumim! Declar ședința închisă! Vă doresc o după amiază plăcută! 
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Aș vrea totuși să vă fac cunoscut faptul că toate persoanele care au adresat întrebări, vor primi răspuns în 
scris și în același timp aș vrea să vă fac un anunț extrem de important pentru Mediaș. Astăzi la compania națională 
CNAIR a fost aprobat proiectul care se numește „Variantă ocolitoare a orașului”. Sunt convins că această veste este 
bună nu numai pentru Mediaș, este bună pentru nordul județului Sibiu și este bună pentru toți cei care vor tranzita 
orașul nostru. Vă mulțumesc! 

 
Şedinţa s-a încheiat la ora 16:45 
 
 
 

Președinte de ședință, 
Boca Teofil 

Secretar General, 
Muntean Sanda Ligia 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


